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В настоящей статье рассматривается несколько забытая в доктрине идея самоограничения власти в ее конститу-
ционно-правовом измерении. В условиях неизбежного переплетения общего государственного функционала между всеми 
ветвями власти, а также возникновения нормативно неурегулированных зон, с одной стороны, предельности и недоста-
точности внешних ограничителей — с другой стороны, актуализируется проблема поиска конституционно-правовых ос-
нований для внутреннего сдерживания властной дискреции. Автор приходит к выводу, что форма взаимодействия различ-
ных субъектов власти, при которой самоограничение своей дискреции со стороны одной силы не встречает взаимности со 
стороны иных сил, не способна обеспечить равновесное и разумно сбалансированное состояние государственной власти.
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G.Z. Dzhavakyan. The Idea of Self-Restriction of Government: 
In Search of the Constitutional Legal Grounds

The article reviews the idea of self-restriction of government in its constitutional and legal dimension that is somewhat forgotten 
in the doctrine. The paper analyzes the problem of the search for the constitutional and legal grounds for internal repression of 
government discretion in conditions of inevitable intertwining of the general state functions between all branches of government 
and the origination of non-regulated zones, on the one hand, and irreducibility and insufficiency of external restraints, on the other 
hand. The author concludes that the form of cooperation between different government subjects where self-restriction of discretion 
by one force is not mirrored by other forces is unable to ensure an equilibrium and a reasonably balanced state of the government.

Keywords: principle of reasonable restraint, self-restriction, separation of powers, Constitutional Court, discretionary powers.

Конституционное право, муниципальное право


